
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1. juli 2024 

 

Svar vedrørende høring over beretning nr. 6 fra Transportudvalget om nedsættelse 

af parlamentarisk arbejdsgruppe om effektive processer for godkendelse af anlægs- 

og byggeprojekter 

 

På vegne af AlsFynForbindelsen siger jeg hermed tak for muligheden for at bidrage med et 

svar til ovenstående høring. 

 

Overordnet set vurderer vi i AlsFynForbindelsen, at vi bidrager til en mere demokratisk og 

transparent måde at forberede større anlægsprojekter. Det sker ved, at vi 

 

- Er åbne overfor alle, også kritikere af en fast forbindelse mellem Fyn og Als; 

- Vægter faglighed og objektivitet højt, så vi på den måde er en pålidelig partner for alle 

uanset deres holdning til projektet; 

- Aktivt har søgt at inddrage en lang række interessenter i vores arbejde (ikke mindst i 

den igangværende bæredygtighedsanalyse), så vores samlede ’produkter’ på den måde 

repræsenterer en bred vifte af fagligheder og interesser; 

- Kan fungere som et bindeled mellem lokale interessenter og statslige aktører, hvad 

enten disse er politikere eller embedsfolk. 

 

Vi stiller os gerne til rådighed for arbejdsgruppen med de erfaringer, vi har gjort os. Særligt 

med den igangværende bæredygtighedsanalyse betræder vi, så vidt vi ved, hidtil ukendt 

territorium både i forhold til at tage fat om en vigtig politisk dagsorden up front og ved at 

inddrage interessenter på et tidligt tidspunkt i den demokratiske proces frem mod et 

infrastrukturprojekt. 

 

Selve høringssvaret er vedlagt som bilag til dette brev og indeholder en grundigere 

gennemgang af vores observationer og bidrag. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Jes Schwartz-Hansen 

Sekretariatschef, AlsFynForbindelsen 

Thomas Jensen 

MF og Formand for den parlamentariske arbejdsgruppe 

Transportudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

 


